

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2022 1

下旬刊（总第 623 期 / 第 41 卷）

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊

中国高等教育学会价值工程分会

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2022年1月下旬刊(总第623期/第41卷)
1982年创刊 2022年1月28日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:
河北省科学技术协会

主办单位:
河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问:管在源
总 编:高志彪
总 编 室:师瑞
电 话:0311-87024742

编辑部:马慧霞
刘英禄
电 话:0311-83020178
0311-83036626
传 真:0311-87024742
投稿邮箱:vezzsrbj@163.com

网 址:www.vezzs.com
责任编辑:高生明
封面设计:王金军
版面设计:韩宇红

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311
国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N
国内邮发代号:18-2
国内订阅:全国各地邮局
国内发行:河北省报刊发行局
国外发行:中国国际图书贸易总公司
印 刷:廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位:价值工程杂志社
社 址:石家庄槐安西路88号
邮 编:050091
国内定价:30.00元人民币
海外定价:30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 基于公共价值视角的PPP项目建设方应急策略优化的演化博弈分析
..... 杨天(1)
- 基于数据集成的汽轮机零部件结构 罗育智(5)
- 企业视角下装配式建筑节能减排评价研究 李琦等(9)
- 灵活用工背景下吉林省人力资源服务创新研究 周茹等(12)
- 基于FAHP的工程咨询企业内部隐性知识共享分析
..... 王小雨等(15)
- EPC总承包项目工程造价控制要点分析 王庚兴(19)
- 房屋建筑施工成本管理优化措施 李琼(22)
- 浅析精细化工企业安全风险及应急救援处置对策 薛烈俊(25)
- 房地产工程质量安全管理对策分析 尚文斌(28)
- 中小型水利工程安全运行管理对策 田停涛(31)
- 民营企业战略性人力资源管理研究 刘晨光(34)
- 水利工程造价管理与控制方法研究 张涛(37)
- 垃圾焚烧发电项目建设管理重难点分析及措施 向巍(40)
- 新形势下企业经济管理市场竞争力的优化对策 蒋谊湘(43)
- 化工企业所涉及有限空间作业的安全管控思路 赵宇(46)
- 海域环境承台围堰施工安全风险评估 党国峰等(49)
- 绿色建筑全寿命周期建设工程管理和评价体系分析 王旭(52)

* 价值链·供应链 *

- 财务共享模式下业财融合研究 陈忠慧(55)

* 功能载体创新 *

- 圆柱形阴极电解成形过程仿真 段李鑫等(58)
- 探究装配式建筑结构设计中的剪力墙结构设计 张书娜等(61)
- 城市立交异形板梁桩基托换预支顶施工技术 杜亮(64)
- 深基坑钢板桩支护结构变形分析及方案优化 卢清碧(69)
- 郑州某高层建筑地基(含防空洞)的选择及处理 刘海学(72)
- 公路沥青路面病害分析及养护 张丽美(75)
- 钢渣粉对沥青混合料性能影响试验研究 黄俊(78)
- 预应力混凝土预制桩桩头爆桩原因分析及质量控制 刘洋(81)
- 钛合金异形内螺旋线电解加工过程工艺优化 晏永宁等(84)
- 大跨度钢箱梁桥面沥青高温同步摊铺技术 刘诗迪等(87)

带式输送机支腿埋件水平荷载分析	彭程(90)
地铁减振垫道岔施工技术	李文通(93)
大口径顶管穿越浅埋高水位淤泥层河道施工技术研究	冯新涛(96)
隧道开挖及仰拱初期支护成环施工技术	夏青青(99)
U71Mn 拉伸件电解加工流场与成形过程仿真	武鸿力 等(102)

* 价值应用 *

定量风险评价在某天然气清管站场的应用	梁平等(105)
预应力锚索框架梁在路基高边坡防护中的应用	刘杰(108)
交旅融合的绿色公路建设要素研究	陈队永 等(112)
大数据在智慧城市研究与规划中的合理运用	彭良波 等(115)
测绘工程中特殊地貌的测绘技术方案分析	刘传兴(118)
路桥工程建设中路基路面施工技术要点研究	成云峰(121)
浅谈人力资源管理中的数学应用	刘家名(124)
基于 GIS 技术的地下空间资源评估	顾逸佳(127)
城市轨道交通设备数字化分类和交付应用研究	张波 等(130)
客土喷播植草技术在冻土区公路边坡中的应用	鲍德章 等(133)
既有住宅绿色改造住户满意度研究	葛西洋 等(136)
建筑工程项目中对岩土工程勘察重要技术分析	魏小涛(139)
工程量清单计价方法在工程中的应用	郑占军 等(142)
铁路信号设备维护与安全保障研究	魏志峰(145)
浅析装配式建筑施工技术及应用	鹿亚珍(148)
菱铁矿在 CO ₂ 气氛下热分解反应动力学研究	张虹(151)
在跑道侵入中联络道飞机信息采集方法研究	杨昌其 等(154)
关于固定资产分类、代码的编制与应用效果分析	杨茗惠(157)
智能时代下企业数据资产会计确认的探讨	王磊(160)
江苏省 H 洼地治理工程水土保持措施研究	阿茹娜 等(163)

* 理论综述 *

机构投资者投资组合与公司特质风险	张礼治(166)
------------------------	----------

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.41 1.c
 (Sum No.623)
 Published in Jan. 28, 2022

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbjb@163.com

Printed by:
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Evolutionary Game Analysis of PPP Project Constructor's Emergency Strategy Optimization Based on the Perspective of Public Value YANG Tian

5 Stream Turbine Structure Based on Data Integration LUO Yu-zhi

9 Research on Evaluation of Energy Conservation and Emission Reduction of Prefabricated Buildings from the Perspective of Enterprises LI Qi, *et al.*

12 Research on Human Resource Service Innovation in Jilin Province under the Background of Flexible Employment ZHOU Ru, *et al.*

15 Analysis of Tacit Knowledge Sharing in Engineering Consulting Enterprises Based on FAHP WANG Xiao-yu, *et al.*

19 Analysis of Key Points of Engineering Cost Control of EPC General Contracting Projects WANG Geng-xing

22 Optimizing Measures for Building Construction Cost Management LI Qiong

25 Analysis on the Safety Risks and Emergency Rescue Countermeasures of Fine Chemical Enterprises XUE Lie-jun

28 Analysis of Countermeasures for Quality and Safety Management of Real Estate Projects SHANG Wen-bin

31 Countermeasures for Safe Operation and Management of Small and Medium-sized Water Conservancy Projects TIAN Ting-tao

34 Research on Strategic Human Resource Management of Private Enterprises LIU Chen-guang

37 Research on Cost Management and Control Methods of Water Conservancy Projects ZHANG Tao

40 Analysis and Measures of Difficulties in Construction and Management of Waste Incineration Power Generation Project XIANG Wei

43 Optimizing Countermeasures of Market Competitiveness of Enterprise Economic Management in the New Situation JIANG Yi-xiang

46 Safety Management and Control Ideas for Operations in Limited Spaces Involved in Chemical Enterprises ZHAO Yu

49 Risk Evaluation of Construction Safety for Pile Caps and Cofferdams under Marine Environment DANG Guo-feng, *et al.*

52 Analysis on the Management and Evaluation System of Green Building's Life Cycle Construction Project WANG Xu

VALUE CHAIN•SUPPLY CHAIN

55 Research on the Integration of Business and Finance under the Financial Sharing Mode CHEN Zhong-hui

FUNCTION CARRIER INNOVATION

58 Simulation of Electrolytic Forming Process of Cylindrical Cathode DUAN Li-xin, *et al.*

61 Exploring the Design of Shear Wall Structure in Prefabricated Building Structure Design ZHANG Shu-na, *et al.*

64 Construction Technology of Underpinning and Pre-supporting Pile Foundation of Special-shaped Slab Beam in Urban Interchange DU Liang

69	Deformation Analysis and Scheme Optimization of Steel Sheet Pile Supporting Structure for Deep Foundation Pit	LU Qing-bi
72	Selection and Treatment of a High-rise Building Foundation (Including Air-raid Shelter) in Zhengzhou	LIU Hai-xue
75	Disease Analysis and Maintenance of Highway Asphalt Pavement	ZHANG Li-mei
78	Evaluation of Steel Slag Powder as Filler in Hot-mix Asphalt Mixtures	HUANG Jun
81	Analysis and Quality Control of Pile Head Burst of Prestressed Concrete Precast Pile	LIU Yang
84	Optimization of Electrochemical Machining Process of Special-shaped Inner Spiral Line of Titanium Alloy	YAN Yong-ning, <i>et al.</i>
87	High-temperature Synchronous Paving Technology of Asphalt on Long-span Steel Box Girder Bridge Deck	LIU Shi-di, <i>et al.</i>
90	Horizontal Load Analysis of Embedded Parts of Outriggers of Belt Conveyor	PENG Cheng
93	Construction Technology of Subway Damping Pad Turnout	LI Wen-tong
96	Research on Construction Technology of Large Diameter Pipe Jacking Through Shallow Buried and High Water Level Silt Layer	FENG Xin-tao
99	Construction Technology of Tunnel Excavation and Initial Support of Inverted Arch into Ring	XIA Qing-qing
102	Simulation of Flow Field and Forming Process of Electrochemical Machining of U71Mn Drawing Parts	WU Hong-li, <i>et al.</i>

VALUE APPLICATION

105	Application of Quantitative Risk Assessment in a Natural Gas Piggling Station	LIANG Ping, <i>et al.</i>
108	Application of Prestressed Anchor Rope Frame Beam in High Slope Protection of Roadbed	LIU Jie
112	Research on the Elements of Green Highway Construction Based on the Integration of Transportation and Travel	CHEN Dui-yong, <i>et al.</i>
115	Rational Application of Big Data in Smart City Research and Planning	PENG Liang-bo, <i>et al.</i>
118	Analysis of Technical Schemes for Surveying and Mapping of Special Landforms in Surveying and Mapping Engineering	LIU Chuan-xing
121	Research on the Essentials of Roadbed and Pavement Construction Technology in the Construction of Road and Bridge Engineering	CHENG Yun-feng
124	Talking about the Application of Mathematics in Human Resource Management	LIU Jia-ming
127	Evaluation of Underground Space Resources Based on GIS Technology	GU Yi-jia
130	Application Research on Digital Classification and Delivery of Urban Rail Transit Equipment	ZHANG Bo, <i>et al.</i>
133	Application of External-soil Spray Seeding Technology in Highway Slope in Frozen Soil Region	BAO De-zhang, <i>et al.</i>
136	Research on Household Satisfaction of Green Renovation of Existing Housing	GE Xi-yang, <i>et al.</i>
139	Analysis on the Important Technology of Geotechnical Investigation in Construction Project	WEI Xiao-tao
142	Application of the List Valuation Method in Project	ZHENG Zhan-jun, <i>et al.</i>
145	Research on Maintenance and Safety Guarantee of Railway Signal Equipment	WEI Zhi-feng
148	Analysis on Construction Technology and Application of Prefabricated Building	LU Ya-zhen
151	Study on Kinetic of Thermal Decomposition of Siderite in CO ₂ Atmosphere	ZHANG Hong
154	Research on Acquisition Strategy of Aircraft Registration Number in Runway Intrusion	YANG Chang-qi, <i>et al.</i>
157	Analysis of the Compilation and Application Effect of the Classification and Code of Fixed Assets	YANG Ming-hui
160	Discussion on Accounting Confirmation of Enterprise Data Assets in the Intelligent Era	WANG Lei
163	Study on Soil and Water Conservation Measures of H Depression Control Project in Jiangsu Province	A Ru-na, <i>et al.</i>

THEORETICAL REVIEW

166	Institutional Investor Portfolio and Corporate Idiosyncratic Risk	ZHANG Li-zhi
-----	---	--------------